
 

 

Rosmus Skole – Rosmus Børnehus 
Forældrevalgte Børnehus: Camilla Bjerre og Mia Boisen 
Forældrevalgte skole: Mette Platz, Niels Arentzen, Robert Boye Andersen, Pernille Clemmensen 

Poulsen (fmd.) 
Gæst Anders Hansen 
Medarbejderrep. Birthe Grauballe, Mathilde Hedegaard, Lotte Boelsmand Strephede 
Elevrep. Josefine og Josefine 8B 
Ledere Lars Robdrup, Ole Bønke, Jesper Kjær-Appelt 

Møde i Fællesbestyrelsen  
07.10.2021 kl. 19-21 

Fraværende/afbud: Robert 
 

1. 
19:00 

Informationer 
Velkommen til Camilla og Mia (nyvalgte fra Børnehuset) og 
elevrådsrepræsentanterne Josefine MC og Josefine 
Præsentation. 
 
Budget 2022 Syddjurs. Forlig indgået. 
Lars orienterede om hovedtrækkene – der er ikke de store overraskelser. Der kommer en 
fyldigere gennemgang af budgettet i løbet af ugen. Den ½ % der skal spares alle steder, må 
ikke gå ud over kvaliteten af de enkelte ydelser – men skal findes ved effektivisering. 
Projekt med Viden Djurs og SOSU for 8.+9.kl. 35 elever har deltaget og gennemført de 
første to dage. 
Elevrådsrepræsentanterne (der har deltaget) udtrykte stor tilfredshed med dagene, der fuldt 
ud levede op til forventningerne. Det gav afklaring og en større indsigt omkring de 
kommende valg for de ældste elever – det er et arrangement som efter alle deltageres 
opfattelse bør fortsætte.  
Ansættelse pædagog børnehus. Amanda Robinson ansat 37 timer til orangerigruppen. 
I samme ombæring har vi fastansat Laura Møller på 30 timer i micro. 
Forsøg med kortere skoledag mellemtrinnet (4.-6. kl.) i skemaperiode 2. Mandage, 
tirsdage og torsdage bliver korte til 13:30. Vi vil tilbyde en pasning til 14:30 de korte dage 
med tilmelding. Klubben åbner 13:30 og laver nogle åbent-hus arrangementer i 
bestræbelserne på at få flere til at tilvælge klub. 
Chromebooks er i gang i 8.+ 9. kl. Indtil videre gode erfaringer. Næste skridt er 6.+7.kl. 
Eleverne udtrykker stor tilfredshed med de nye chrome-books. Dejligt med tastatur og 
muligheden for at gemme i google-doks. Ordblindehjælpen er måske knap så udviklet som 
på de tidligere pc`er, der blev udleveret.  
Fra personalet var der også tilfredshed med de nye maskiner. 
Konfirmand. Undervisning starter nu og der er samarbejde mellem præsterne, så 
undervisningen var planlagt til torsdage fra 12:45. Der har vi lagt UUV timer og de som skal 
til præst går til Rosmus eller hentes i bus til Ålsø. Det er nu flyttet til tirsdage mhp at 
imødekomme børn fra Ålsø. 
Fars køkkenskole starter hold for børn og fædre i 2.-4.kl. 3 onsdage i oktober/november. 
To corona smittede i 8. kl. Info på aula. Der lukkes ikke ned men opfordres til test. 
Livestream fra Aarhus Universitet. Sæson er startet. Datoer sat ind bagerst. 
Audiowalk/podcast bl.a. lavet af 8ab. ”live” i Rosmus 26/10 kl. 17:30-20:30. Kan også 
høres som podcast via app`en Lydlandkort. 
 

2. 
19:20 

Deltagelse forældremøder (bilag) 
Vi skal have planlagt de sidste datoer mm. Drøftelse af emner og tilbagemelding fra de 
afholdte møder. 

1A 18/8 kl. 17 (Robert) 
2AB 6/9 kl. 17 (Robert) 
3AB 9/9 kl. 17 (Robert) 
4AB 26/8 kl. 17 (Pernille) 



 

 

5AB 18/8 kl. 17 (Mette og Pernille ca. kl. 18) 
6AB 8/9 kl. 17 (Robert) 
7AB 23/8 kl. 17 (Pernille ca. kl. 18) 
8AB og 9AB 1/9 kl. 17 (Niels) 

Børnehus (Anders, Claus) 
Tilbagemedling 26/8: 
Pernille: 
4. årgang:  
Der har været drøftelser af de kortere skoledage – forældrene har spurgt om konsekvenser 
for fagene – det er kun UU timer der konverteres. Generelt positiv holdning til muligheden 
for kortere dage. 
7. årgang: 
Busruter – der har været eksempler på at rute 351 ikke altid overholder planen – men at 
nogle børn har måttet gå hjem. Der har været eksempler på uhensigtsmæssig adfærd 
blandt enkelte chauffører i forhold til kørsel, brug af telefoner o.a.  
Konkrete hændelser bliver indsamlet – og derefter bliver der rettet henvendelse til Midt -
Trafik. 
Tilbagemelding 7/10: 
Niels: 
Enkelte forældre kører uagtsomt foran busholdepladsen – hvilket bør ophøre. 
Der er generelt færre gener omkring elever på scootere, men stadig en udfordring ift 
enkelte. 
Robert: 
Udfordringer med 351 som beskrevet tidligere. 
Opbakning til kortere skoledag på mellemtrinnet. 
Stor tilfredshed med at skolen fortsat tilbyder overnatninger og skolerejser. 
Ønske om flere værksteder/tilbud i Juniorklubben. 
Jesper: 
Jesper har sammenskrevet forældregruppernes ønsker fra børnehuset – der var mange 
gode forslag. Bl.a åbnes der for muligheden for morgenmad i tidsrummet 06.30-08.00. 
Rummet bliver ordnet og indrettet i efterårsferien.  
Mange forældre vil gerne deltage i arbejdsdage i Børnehuset – oprydning og opfriskning af 
arealer.  
Fælles fejring af de børn, der har fødselsdag – Børnehuset sørger for uddeling og tager 
dermed opgaven fra forældrenes skuldre. 
Drøftelse i bestyrelsen af hvordan der bliver større forældreopbakning til arrangementer i 
Børnehuset. Det er svært for mange forældre at få effektiv og kontinuerlig brug af AULA. 
Hvordan gør vi arrangementerne så interessante at tilslutningen stiger? 
 
Pernille følger op på om, bestyrelsen skal lave henvendelse til Midttrafik. 
Lars tjekker op på ankomsttiden for 351 fra Grenaa morgener. 
 

3. 
19:40 

Opdatering på budgetter børnehus og skole 
Lars orienterer om, at både børnehus og skole ser ud til at have økonomi til ekstra 
indsatser. Udfordringen er, at de ønskede indsatser egentlig burde være dækket af 
ejendomsservice. Vi ønsker dog her at have højere standard end der pt. er råd til fra den 
side, så opbakning til, at vi kanaliserer ressourcer den vej.  
Udfordringen tages også op på dialogmødet med politikerne. 
I børnehus vil vi bl.a. prioritere midler til  

- forbedret legeplads i vuggestuen og forhåbentlig også lidt til børnehuset. 
I skolen vil vi prioritere  

- maling af klasseværelser 20-21-22 (der trænger mest) samt lærerværelse og enkelte 
toiletter.  

- Nye møbler lærerværelse og evt. naturfagslokalet 
- Elevrådet ønsker trampoliner, ting skolegård (bænk. opstregning, etc.) 
- Ønskerunde til fag og klasser i gang pt. 

Bestyrelsen opfordrer til at undersøge om forældre vil bidrage på arbejdsdage. 



 

 

Niels tilbyder at ”høvle” indskolingens p-plads/indkørsel mhp. at forbedre standarden (flere 
forældre har nævnt det som et problem tidligere). Mange tak til Niels! 
 

4. 
19:50 

Den aflyste markedsdag 
Drøftelse og beslutning om næste skridt 
På baggrund af de mange input bl.a. elevrådsrepræsentanterne og forældre er der et godt 
grundlag for at lave et arrangement med langt større opbakning fra både forældre og elever. 
  

5. 
20:00 
TEMA 

Tema- og gruppedrøftelser – status & opfølgning  
Pba. drøftelserne tidligere, hvor vi ønskede at skabe øget ejerskab hos forældrene, 
nedsatte vi en række arbejdsgrupper. 
 
På mødet 7/10 startes med en status på gruppearbejdet. Der er nye medlemmer i 
bestyrelsen. Skal vi fortsætte på samme måde eller nytænke? 
Beslutning om at der fortsættes. 
Lotte og Camilla går ind i sundhedsgruppen. 
Mia går i natur/udeliv, hvor Jesper også deltager når muligt 
 
Arbejdsgrupper: 
Forældreinddragelse (på tværs af skole og børnehus): Pernille, Robert, Anders, Jesper, 
Birthe: 
 
Drøftelse: 
Der arrangeres et loppemarked til fordel for legeudstyr til skole og Børnehus – 26. 
september – kl.13.00-16.00. Projektet præsenteres for forældrene – ligesom der gerne må 
komme gode forslag fra dem. Brug af Facebook-gruppen. Ideer: Bio-klub, VR-headsæt, 
bolde og legeting. 
Der hænges plakater op. 
Arrangementet kører. Robert gør plakater til ophæng færdigt – Pernille og Mette orienterer 
på de sociale medier. Ønske til forældre om hjemmebag. Mulighed for at afvikle 
arrangementet indendørs i tilfælde af dårligt vejr.  
Opsamling den 22. september kl. 19.00 hos Robert 
 
Pernille opsummerede gruppens arbejde indtil nu. Generelt er der en holdning i bestyrelsen 
til, at det er et vigtigt emne at arbejde videre med.   
 
Sundhed i Skolen 
Mette, Mathilde, Niels, Ole, Camilla, Lotte: 
Hvad er det vi gerne vil drøfte og lægge vægt på: Indeklima, lys, toiletter – det at gøre 
toiletterne til klassens øger ansvarligheden, varmestyring, udluftning, fastholdelse af de 
gode hygiejneregler efter Corona, lyd/støj 
 
Mette fortalte om arbejdet indtil nu. Fokus fremover på inde miljø – klima og støj. Hvordan 
fastholdes erfaringerne fra Corona om skærpet hygiejne i det fremtidige arbejde 
 
Udeliv/natur 
Mia, Lars R, (Jesper): 
Omkring Børnehusets legeplads – det nye fliseområde, muligheder for at få alle arealer i 
spil (også nord for børnehuset), træerne i skoven, område med vand, hængekøje og 
udfordringer for de ældste.  
Ide Bank: Tøj til de forskellige årstider, gerne positiv og negativ respons fra forældre og 
ideer. 
Lars opsummerede arbejdet indtil nu. Jesper redegjorde for tankerne bag det nye fliseareal, 
som et fælles samlingspunkt med fleksible legemiljøer.  
 



 

 

Grupperne drøftede de kommende indsatser i den resterende tid. Tilbagemeldingen var, at 
der er mange emner at tage fat på i alle grupper. Der afsættes en time på mødet næste 
gang. 

 

6. 
20:50 

Kalender og indhold kommende møder 
Indhold kommende møder: 
Temadrøftelser af vores udvalgte fokuspunkter, trivselsarrangement, boden (abonnement, 
kortbetaling etc.) 
Torsdag 4/11 kl. 19 Tema, 
Onsdag 10/11 kl. 19 VALGMØDE – Politisk møde 
Torsdag 9/12 kl. 17:30 (inkl. lidt ekstra forplejning) 
Torsdag 20/1 kl. 19 
Torsdag 10/2 kl. 17-20 (skolefest/dialog med forældre) 
Torsdag 10/3 kl. 19 
Lørdag 2/4 kl. 10-22 Rock i Rusk 
Torsdag 7/4 kl. 19 
Torsdag 5/5 kl. 19 
Torsdag 16/6 kl. 17:30 (inkl. Lidt ekstra forplejning) 

 

5. 
20:55 

Evt. 
 

 


